



Buku Panduan Minor Sidang Akademik 2019/2020

**KANDUNGAN
PAKEJ MINOR**

PERKARA	HALAMAN
1.0 OBJEKTIF	1
1.1 ANTROPOLOGI DAN SOSIOLOGI	1 - 7
1.2 PERANCANGAN DAN PENGURUSAN PEMBANGUNAN	8 - 13
1.3 EKONOMI	14 - 18
1.4 SAINS POLITIK	19 - 24
1.5 HUBUNGAN ANTARABANGSA	25 - 27
1.6 DASAR DAN PENTADBIRAN AWAM	28 - 30
1.7 PSIKOLOGI	31 - 32
1.8 SOUTHEAST ASIAN STUDIES	33 - 34

PAKEJ MINOR UNTUK PELAJAR DARIPADA PUSAT PENGAJIAN LAIN

1.0 OBJEKTIF

Pusat Pengajian Sains Kemasyarakatan menawarkan lapan (8) pakej minor mengikut bidang-bidang dalam Sains Kemasyarakatan iaitu Antropologi dan Sosiologi, Ekonomi, Psikologi, Perancangan dan Pengurusan Pembangunan, Sains Politik, Hubungan Antarabangsa, Dasar dan Pentadbiran awam dan Kajian Asia Tenggara.

Objektif penawaran pakej-pakej minor adalah untuk:

1. menetengahkan bidang pengajian Sains Kemasyarakatan sebagai satu bidang pengkhususan minor di peringkat universiti.
2. memberi pendedahan mengenai ilmu dan praktis bidang Sains Kemasyarakatan kepada pelajar di luar Pusat Pengajian Sains Kemasyarakatan.

1.1 ANTROPOLOGI DAN SOSIOLOGI

OBJEKTIF

Program minor ini bertujuan untuk mendedahkan pelajar kepada pengetahuan asas dalam menganalisa pola tingkah laku dan perubahan sosial melalui teori dan kaedah antropologi dan sosiologi.

STRUKTUR RANCANGAN

- (a) Pelajar yang perlu mengumpul 20 unit bagi pakej minor perlu mengambil 2 kursus wajib dan mengumpul 13 unit dari kursus pilihan.
- (b) Pelajar yang perlu mengumpul 16 unit bagi pakej minor perlu mengambil 2 kursus wajib dan mengumpul 9 unit dari kursus pilihan.

Wajib (7 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SKW110	Pengantar Antropologi dan Sosiologi	3
SAW206	Teori Antropologi dan Sosiologi	4
Pilihan (9 unit atau 13 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SAU200	Sosiologi Keluarga	3
SAU217	Hubungan Industri	4
SAU219E	Ekonomi, Keusahawanan dan Budaya	3
SAU220E	Gender, Ideologi dan Kuasa	3
SAU222	Ketaksamaan Sosial	3

SAU300E	Pekerjaan dan Kehidupan	4
SAU321	Antropologi Pelancongan	3
SAU322	Antropologi Perubatan	3
SAU323	Antropologi dan Alam Sekitar	4
SAU324	Agama dan Hubungan Sosial	3
SAU325	Hubungan Etnik dan Rasisme	3
SAU326	Masyarakat Maklumat	3
SAU327	Sosiologi Politik	3
SAU328E	Kriminologi	3
SAU404	Etnografi	3
SAU407	Sosiologi Kehidupan Harian	3
SAU411E	Isu-isu Kritikal dan Kontemporari dalam Keadilan Jenayah	3

SINOPSIS

SKW110/3 Pengantar Antropologi dan Sosiologi

Kursus ini memperkenalkan pelajar kepada asas-asas bidang Antropologi dan Sosiologi. Sosiologi ialah bidang kajian mengenai kehidupan sosial, perubahan sosial serta sebab dan akibat sosial tingkahlaku manusia. Ahli Sosiologi mengkaji struktur kumpulan, organisasi dan masyarakat, dan melihat bagaimana manusia berinteraksi dalam konteks-konteks tersebut. Antropologi pula ialah kajian tentang kehidupan sosial manusia dan budaya kumpulan kecil. Pendekatan makro dan mikro digunakan dalam mengkaji proses sosial kumpulan-kumpulan ini dengan menggunakan konsep-konsep seperti sosialisasi, interaksi, stratifikasi, peranan dan kawalan sosial. Kursus ini juga mengkaji dinamika komuniti dengan meneliti sumber dan pola perubahan sosial, hubungan manusia dan persekitaran sosial.

SAU200/3 Sosiologi Keluarga

Kursus Sosiologi Keluarga mengajar; pelajar memikirkan institusi tertua dalam masyarakat iaitu keluarga daripada perspektif Sosiologi. Peranan dan kepentingan institusi ini akan diketengahkan di samping melihat peranan ahli dalam institusi ini. Kursus ini juga akan membincangkan perubahan keluarga daripada sudut sejarah sambil melihat faktor-faktor yang menyumbang kepada perubahan ini seperti industrialisasi, pergerakan wanita dan globalisasi. Isu berkaitan keluarga yang akan diketengahkan ialah hubungan lelaki dan perempuan (termasuk fenomena “dating”), perkahwinan dan penceraian, keganasan rumahtangga, membesarkan anak (“parenting”) dan kemiskinan. Struktur keluarga yang akan dilihat dalam mengupas isu-isu ini termasuk keluarga besar, keluarga nuklear, keluarga tanpa ibu atau bapa (“female-headed family” and “male-headed family”). Perbincangan dalam kursus ini akan berorientasikan institusi keluarga di Malaysia. Di samping itu, kursus ini juga mengambil pendekatan perbandingan dengan melihat bagaimana peranan dan perubahan institusi keluarga di negara lain termasuk Jepun dan Amerika Syarikat.

SAU217/4 Hubungan Industri

Kursus ini membekalkan satu kerangka konsep dan pengetahuan kepada pelajar untuk memahami dan menganalisis pendekatan-pendekatan terhadap hubungan industri atau pekerja, peranan utama peserta, isu-isu yang dihadapi oleh mereka dan strategi-strategi serta proses yang digunakan. Kursus ini membahagikan subjek tersebut kepada empat bahagian. Bahagian I (Perspektif) memperkenalkan kepada pelajar pelbagai konsep dan pendekatan utama untuk mengkaji dan memahami hubungan industri. Bahagian II (Peserta) memeriksa fungsi, organisasi dan isu-isu yang dihadapi oleh peserta-peserta utama dalam hubungan industri - Kesatuan Sekerja, pengurusan dan kerajaan. Bahagian III (Proses) memeriksa pelbagai proses yang digunakan oleh peserta dalam menentukan dan mengendalikan hubungan industri. Bahagian IV (Amalan) memeriksa hasil berkenaan hubungan peserta dalam dua bahagian yang luas - bahagian substantif berkenaan upah dan peraturan kerja serta prosedur berkenaan rungutan, disiplin dan pekerja lebihan.

SAU219E/3 Ekonomi, Keusahawanan dan Budaya

Kursus Ekonomi, Budaya dan Keusahawanan merangkumi tindakan ekonomi, hubungan, dan proses dalam lingkungan persekitaran sosial. Ia membincangkan perbezaan dan integrasi semula ekonomi dan masyarakat, daya maju pasaran sebagai institusi ekonomi, pemusatan kuasa dalam kehidupan ekonomi, kepentingan nilai ekonomi dan budaya ekonomi serta globalisasi ekonomi dan masyarakat. Khususnya, kursus ini menarik perhatian kepada andaian-andaian asas bahawa pemahaman yang mendalam tentang ekonomi dan keusahawanan memerlukan perhatian terhadap bagaimana struktur sosial dan institusi membentuk saluran maklumat, kepercayaan, kerjasama, norma, prinsip moral, kuasa dan dominasi dalam tindakan dan interaksi ekonomi. Ia menganalisis fenomena ekonomi dengan menggunakan pendekatan sosiologi seperti menganalisis pasaran, syarikat korporat, masyarakat, jaringan, agama, etnisiti, gender, nilai, persekitaran dan peranan kerajaan dalam ekonomi.

SAU220E/3 Gender, Ideologi dan Kuasa

Kursus ini menyediakan pengetahuan sosiologi gender tentang bagaimana keperempuanan dan kelakian diberi makna dalam masyarakat dan implikasi proses ini terhadap identiti sendiri, seksualiti, kerja dan aspek sosial yang lain. Kursus ini memberi tumpuan pada tema-tema seperti perbezaan gender, ketaksamaan gender, penindasan gender dan feminisme gelombang ketiga. Tema-tema dibincangkan dalam topik-topik tertentu, seperti gender dan kerja, ideologi patriaki, gender dan komunikasi dan sebagainya.

SAU222/3 Ketaksamaan Sosial

Kursus ini melihat kepada kerangka sosiologi untuk memahami ketaksamaan sosial dalam masyarakat kita dan mengapakah ketaksamaan sosial wujud. Kursus ini juga melihat kepada hubungan resiprokal dalam isu gender, etnik dan kelas ke atas kewujudan ketaksamaan sosial. Beberapa teori sosial yang mengupas persoalan ketaksamaan juga diberikan tumpuan.

SAU300E/4 Pekerjaan and Kehidupan

Kursus ini merupakan kursus yang menggunakan pendekatan sosiologi untuk memahami pekerjaan dalam masyarakat moden. Kursus ini melihat pelbagai konsep dan teori dalam bidang sosiologi pekerjaan dan bagaimana teori-teori ini digunakan untuk memahami dunia pekerjaan. Pekerjaan telah berubah apabila masyarakat berubah, Oleh yang demikian, kursus ini melihat kepada perubahan yang berlaku dalam dunia pekerjaan yang dipengaruhi oleh globalisasi dan teknologi.

SAU321/3 Antropologi Pelancongan

Kursus ini menganalisis pelancongan sebagai satu fenomena sosial yang mengandungi tingkahlaku ritual (*ritualized behaviors*) dan makna-makna yang kompleks bagi kedua-dua buah masyarakat yang terlibat iaitu pelancong dan juga negara tuan rumah. Kursus ini juga menyelami isu-isu autentisiti budaya dan artistik, penghasilan identiti dan pemasaran (*identity production and marketing*). Dengan menyelami fenomena konsumerisme, komodifikasi (*commodification*) dan pempakejan budaya (*packaging of cultures*), kursus ini menjelaskan bagaimana pelancongan menjadi asas faktor sosio-budaya dalam pembentukan identiti diri sebagai tuan rumah dan tetamu. Aspek simbolik pelancongan juga disentuh, termasuk penciptaan tempat-tempat yang suci (*sacred*) dan simbolik di Malaysia dan luar negara. Pelajar juga akan didedahkan kepada pelbagai mekanisma yang boleh digunakan untuk memaksimumkan perolehan pelancongan secara terus kepada komuniti tempatan melalui pendekatan pelancongan berasaskan pelancongan.

SAU322/3 Antropologi Perubahan

Kursus ini mengkaji perkara seperti penyakit, kesakitan, sembuh dari penyakit daripada sudut antropologi. Ia juga melihat bagaimana masyarakat yang berbeza budaya melihat dan menginterpretasikan penyakit dan juga tubuh badan. Kursus ini akan membincangkan topik-topik utama dalam antropologi perubahan, teori-teori yang dibangunkan serta kaedah mengkaji topik berkaitan daripada sudut antropologi. Pendekatan antropologi yang diambil mengajak pelajar membincangkan kes-kes kajian daripada kelompok-kelompok masyarakat berbeza di dalam dan luar Malaysia dalam mereka mengalami dan menginterpretasikan penyakit, kesakitan dan cara penyembuhan. Ia juga melihat konflik daripada sudut penerimaan dan kefahaman apabila perubahan moden dibawa ke kelompok-kelompok ini.

SAU323/4 Antropologi dan Alam Sekitar

Kursus ini merupakan kursus pengenalan kepada kajian hubungan manusia dengan persekitaran mereka yang lebih menjurus kepada masyarakat tempatan yang terpinggir. Kursus ini juga adalah pengenalan kepada beberapa teori dan perspektif antropologi terhadap perhubungan manusia dengan alam sekitar, khasnya antropologi alam sekitar. Kursus ini melihat cara bagaimana masyarakat-masyarakat yang dikaji berinteraksi dari segi budaya, politik dan ekonomi dengan persekitaran mereka. Lazimnya, interaksi ini berlaku dalam bentuk pengurusan sumber asli tempatan. Dalam antropologi, kajian hubungan antara manusia dan persekitaran ini dipanggil antropologi ekologi atau

antropologi alam sekitar yang cuba melihat persepsi dan interaksi manusia dengan persekitaran fizikal, biologi dan politik mereka. Antara topik yang akan disentuh ialah strategi subsisten, perubahan yang dilakukan oleh manusia terhadap persekitaran mereka, kelestarian sumber asli, ilmu persekitaran tempatan, dan kesan daripada pelbagai dasar kerajaan untuk mengawal alam sekitar seperti penubuhan hutan simpanan dan taman negara. Di akhir kursus ini, pelajar akan diminta untuk membentangkan hasil kajian mereka mengenai sebuah masyarakat tempatan bersama-sama isu kritikal yang dihadapi oleh masyarakat ini.

SAU324/3 Agama dan Hubungan Sosial

Kursus ini menghubungkan hubungan sosial dalam agama menerusi kegiatan kehidupan seharian; untuk memberikan pelajar satu pengenalan kepada fenomena agama dalam bidang Antropologi dan Sosiologi. Fokus utama adalah ke atas definisi agama, kepentingan upacara dan institusi. Sumbangan agama dalam melentur perilaku seseorang individu akan dilihat melalui peranan yang dimainkan dalam proses sosialisasi, peranan dalam memberikan makna ke atas komuniti; dalam mencari titik penyelesaian sewaktu wujud konflik sosial dan peranan dalam mempromosi dan menyesuaikan diri dengan perubahan sosial.

SAU325/3 Hubungan Etnik dan Rasisme

Kursus ini membincangkan mengenai perhubungan etnik dan ras serta kepentingan hubungan tersebut dalam menghalusi perpaduan, integrasi dan keharmonian di Malaysia. Bahagian pertama kursus ini melihat kepada konsep, pendekatan dan teori yang digunakan untuk memahami hubungan etnik dan rasisme. Bahagian kedua pula mengupas faktor kekuatan dan kerapuhan hubungan antara etnik serta mekanisme yang boleh digunakan untuk mengatasinya. Ianya berbeza-beza mengikut kes kajian yang dibincangkan dalam konteks Malaysia.

SAU326/3 Masyarakat Maklumat

Masyarakat kontemporari dikatakan berada dalam era transisi di mana perubahan ini dibawa serta dipengaruhi oleh kepentingan yang diberikan kepada maklumat dan teknologi. Kursus ini memberi penekanan kepada teori dan aplikasi. Bahagian pertama kursus digunakan untuk membincangkan teori-teori sosial mengenai kewujudan apa yang digelar “masyarakat maklumat” bagi memberi pelajar kerangka untuk membincang dan menilai keadaan semasa. Bahagian kedua mengupas peranan media hari ini dalam membentuk corak kebudayaan masyarakat setempat dalam konteks alaf global dan kesannya terhadap ekonomi, politik dan sosial tempatan.

SAU327/3 Sosiologi Politik

Sosiologi Politik merupakan satu bidang yang menjurus kepada fenomena politik berdasarkan kepada pemahaman sosiologi. Pemahaman sosiologi dirujuk kepada inteprestasi ke atas pelbagai kaedah metodologi dan teori yakni melihat kepada sejauhmanakah ahli sosiologi mampu menerangkan fenomena sosial manakala fenomena politik dirujuk kepada bagaimana ahli sosiologi menggunakan pelbagai topik termasuklah

asas sosial dan budaya ke atas kuasa dan autoriti. Kursus ini memberi tumpuan ke atas isu politik dan menekankan bagaimana politik beroperasi berasaskan kepada proses politik yang turut dikenali sebagai fenomena sosio-politik.

SAU328E/3 Kriminologi

Kursus ini bertujuan untuk memberi satu pengenalan kepada konsep-konsep asas, teori-teori dan metodologi penyelidikan mengenai kriminologi. Definisi-definisi dan ukuran jenayah serta penjelasan-penjelasan teoritikal akan diteliti. Corak-corak, punca-punca dan akibat-akibat tingkah laku jenayah dalam konteks sosio-kebudayaan, ekonomi, ekologi dan politik akan diperiksa. Di samping itu kursus ini juga meneliti beberapa konsep, teori dan falsafah asas dalam bidang pengajian pemulihan (*corrections*), penologi dan viktimologi (*victimology*). Usaha khas akan diambil dalam kursus ini untuk membandingkan teori-teori penjenayahan dan pendekatan-pendekatan kawalan jenayah Barat dengan realiti penjenayahan dan kawalan jenayah dalam konteks Malaysia semasa.

SAU404/3 Etnografi

Kursus etnografi ini menggabungkan teori dan metod. Aspek teori akan membantu pelajar untuk mendefinisikan budaya dan mempelajari perspektif teoritikal dalam mengkaji budaya termasuklah interpretif, feminis, kritikal dan pasca-modern. Mempelajari budaya dan membuat penulisan mengenainya amat bergantung kepada latihan praktikal etnografi. Dalam kursus ini, pelajar akan didedahkan kepada pengaplikasian praktikal kaedah etnografi termasuk teknik pengamatan dan temubual, membuat nota lapangan (*field notes*). Aspek analisis interpretif juga akan ditekankan iaitu analisis tematik (*thematic analysis*), analisis metapor (*metaphor analysis*) dan analisis naratif (*narrative analysis*). Pada akhir kursus, pelajar akan digalakkan untuk mempelajari satu gelombang baru dalam penjelajahan budaya iaitu mengekspresikan etnografi berbentuk novel (termasuklah cerita pendek, novel dan dokumentari). Akhir sekali, pelajar akan mengaplikasikan kemahiran yang dipelajari dengan menjalankan satu projek kajian etnografi.

SAU407/3 Sosiologi Kehidupan Harian

Kursus ini menyediakan pengetahuan sosiologi untuk memahami perlakuan kehidupan harian. Kehidupan harian ini difahami dengan membuatkan kebiasaan harian tersebut menjadi ganjil (*by 'making the familiar strange'*). Keadaan ini berlaku apabila seseorang mengenyepikan sebarang anggapannya (*their taken-for-granted*) terhadap peraturan dan rutin kehidupan sosialnya. Selepas itu, mempersoalkan pola-pola perlakuan ini dari sudut pandangan pemerhati luar. Kursus ini secara umum memperkenalkan pelajar kepada beberapa teori sosial interpretif, seperti Simbolik Interaksionisme, Etnometodologi dan Sosiologi Fenomenologis-Eksistensialis. Berdasarkan teori-teori interpretif ini topik-topik subtantif utama, seperti persembahan diri, devians harian, ketidaksiaman harian, pengalaman kerja harian, perasaan segan-segan dan malu, interaksi dalam dunia publik, membeli-belah dan penggunaan harian dan lain-lain dibincangkan secara mendalam.

SAU411E/3 Isu-Isu Kritikal dan Kontemporari Dalam Keadilan Jenayah

Kursus ini memperkenalkan teori dan aplikasi sistem keadilan jenayah melalui penelitian dan pemahaman kajian dan penerbitan asas bidang tersebut. Kajian sistem keadilan jenayah adalah disiplin saintifik yang mempersoalkan, ‘Apakah kesan struktur dan polisi sistem keadilan jenayah atas jenayah dan tingkahlaku penjenayah?’ dan ‘Apakah isu-isu semasa sistem keadilan jenayah yang menyumbang kepada kawalan jenayah dan tingkahlaku penjenayah?’ Jawapan untuk soalan-soalan ini boleh diterangkan dengan meneliti secara mendalam peranan dan fungsi sistem keadilan jenayah dalam masyarakat. Kursus ini akan memperkenalkan konsep-konsep, teori-teori dan metodologi utama dalam bidang sistem keadilan jenayah. Corak-corak, punca-punca dan akibat-akibat jenayah akan diperiksa dari perspektif sosiologikal sistem keadilan jenayah global. Usaha khas akan diambil dalam kursus ini untuk membandingkan struktur dan polisi sistem keadilan jenayah Barat dengan realiti penjenayahan dan kawalan jenayah dalam konteks Malaysia semasa.

SAW206/4 Teori Antropologi dan Sosiologi

Kursus ini membincangkan sumbangan teori-teori klasikal Antropologi dan Sosiologi terhadap pemahaman kita mengenai struktur utama kemasyarakatan dan tingkahlaku manusia. Pelajar dijangka berkebolehan untuk memahami idea utama ahli teori seperti Marx, Weber dan Durkheim yang telah menyediakan model untuk memahami masyarakat yang mana juga telah dirujuk oleh ahli Sosiologi dan Antropologi yang lain. Pelajar juga digalakkan untuk lebih kritikal dan analitikal dalam memahami realiti sosial masyarakat khususnya di Malaysia. Penggunaan konsep dan model tokoh-tokoh Antropologi dan Sosiologi terkemuka akan diberi penekanan dan akan melihat pendekatan setiap ahli teori tersebut secara sistematik. Pada penghujung kursus, pelajar-pelajar akan berkeupayaan untuk mengaplikasikan teori-teori tersebut dalam kehidupan seharian atau di organisasi tempat kerja.

1.2 PERANCANGAN DAN PENGURUSAN PEMBANGUNAN

OBJEKTIF

Program minor ini bertujuan untuk mendedahkan peluang kepada teori dan realiti pembangunan serta memperkenalkan mereka kepada teknik berbentuk gunaan dalam menangani aspek pembangunan.

STRUKTUR RANCANGAN

- (a) Pelajar yang perlu mengumpul 20 unit bagi pakej minor perlu mengambil 4 kursus wajib dan mengumpul 7 unit dari kursus pilihan.
- (b) Pelajar yang perlu mengumpul 16 unit bagi pakej minor perlu mengambil 4 kursus wajib dan mengumpul 3 unit dari kursus pilihan.

Wajib (13 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SKW101	Pengantar Perancangan dan Pengurusan Pembangunan	3
SBW205	Teori dan Isu Pembangunan	3
SBW206	Dasar Ekonomi dan Pembangunan Malaysia	3
SBW209	Pengurusan Pembangunan	4
Pilihan (3 unit atau 7 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SBU200	Analisis Pelaburan Projek	3
SBU201	Pembangunan Luar Bandar dan Wilayah	3
SBU210	Pembangunan Bandar	3
SBU211E	Isu-isu Perbandaran	3
SBU220	Masyarakat dan Teknologi	3
SBU230	Demografi dan Perancangan Tenaga Manusia	3
SBU233E	Pendidikan, Latihan dan Sumber Manusia	3
SBU305	Kependudukan, Pembangunan dan Sumber Asli	3
SBU306	Perancangan Pembangunan Aset Islam	4
SBU307	Gender dan Pembangunan	3
SBU310	Kemiskinan dan Pembangunan	3
SBU313	Kerajaan Tempatan dan Undang-undang Perbandaran	4
SBU326E	Perindustrian dan Pembangunan Antarabangsa	3
SBU340	Prinsip Pembangunan Berteraskan Islam	3
SBU345	Institusi Pembangunan Berteraskan Islam	3
SBU346	Pengurusan Sistem Kesihatan	3
SBU347	Pembangunan dan Pentadbiran Tanah	3
SBU411E	Alam Sekitar dan Pembangunan	4

SINOPSIS

SKW101/3 Pengantar Perancangan dan Pengurusan Pembangunan

Kursus ini merupakan kursus pengantar kepada bidang perancangan dan pengurusan pembangunan. Pelajar akan didedahkan kepada beberapa konsep asas dalam bidang ini supaya mereka lebih memahami proses pembangunan yang berlaku di dalam dan luar negara. Kepentingan dan sumbangan proses perancangan serta pengurusan dalam pembangunan juga turut diberi penekanan dalam kursus ini. Pelajar juga berpeluang mendapat pendedahan tentang konsep pembangunan secara lebih komprehensif melalui pengenalan kepada pengkhususan yang ada dalam bidang pengajian ini.

SBU200/3 Analisis Pelaburan Projek

Kursus ini akan membincangkan beberapa isu pelaburan asas, konsep dan kaedah menilai cadangan projek pelaburan dan isu-isu tentang keusahawanan. Antara tajuk yang dibincang ialah nilai masa wang, aliran wang terdiskaun, nilai kini bersih, kadar pulangan dalaman, risiko dan masalah ketidakpastian.

SBU201/3 Pembangunan Luar Bandar dan Wilayah

Kursus ini akan membincangkan konsep dan teori asas pembangunan luar bandar dan wilayah. Antara tajuk yang akan dipelajari meliputi teori dan strategi pembangunan luar bandar, peranan kerajaan dalam pembangunan desa dan ekonomi di sektor-sektor terpilih, dan perancangan dan strategi pembangunan wilayah.

SBU210/3 Pembangunan Bandar

Kursus ini merupakan pengenalan kepada bidang pembangunan bandar. Kursus ini mendedahkan para pelajar kepada teori dan konsep-konsep asas dalam pembangunan bandar. Selain itu, pelajar diperkenalkan kepada beberapa pendekatan dan strategi yang diaplikasi dalam proses pembangunan bandar khususnya di negara membangun seperti Malaysia. Pelajar juga turut didedahkan kepada impak pembangunan bandar kepada ekonomi, masyarakat dan alam sekitar sesebuah negara. Kursus ini diakhiri dengan perbincangan mengenai isu dan cabaran yang timbul kesan daripada proses pembangunan sesebuah bandar.

SBU211E/3 Isu-Isu Perbandaran

Kursus ini dimulakan dengan membincang teori-teori perbandaran dan perubahan struktur ekonomi dan masyarakat yang berkaitan dengan perkembangan kapitalisme di negara-negara dunia ketiga. Peranan pemerintah dalam perancangan bandar untuk memudahkan pertumbuhan ekonomi diberi tumpuan. Peranan masyarakat bandar dalam membentuk had-had perubahan yang mereka alami berbanding dengan kuasa pemerintah dan pemodal digunakan sebagai contoh untuk menyerlahkan hubungan-hubungan yang kompleks berkaitan dengan perubahan terutama sekali perubahan guna-tanah.

SBU220/3 Masyarakat dan Teknologi

Kursus ini mengkaji sains dan teknologi dalam konteks sains sosial. Tradisi sains dan teknologi dalam beberapa masyarakat akan ditinjau. Dasar sains dan teknologi dalam pendidikan, penyelidikan dan pembangunan industri juga akan dibincangkan dengan isu-isu semasa dan perkembangan dalam sains dan teknologi (mikroelektronik dan bioteknologi).

SBU230/3 Demografi dan Perancangan Tenaga Manusia

Kursus ini mendedahkan para pelajar dengan isu berkaitan kependudukan dan juga kaedah analisis kependudukan yang meliputi kesuburan, kematian termasuk pembentukan jadual hayat, migrasi dan unjuran kependudukan. Penekanan diberi kepada kesan kependudukan ke atas pembangunan sosial dan ekonomi.

SBU233E/3 Pendidikan, Latihan dan Sumber Manusia

Kursus ini meneliti dan membincangkan peranan sektor pendidikan dan latihan dalam pembangunan sumber manusia sesebuah negara. Peningkatan sistem pendidikan dan latihan telah menjadi agenda penting dalam pembangunan khususnya dalam kalangan negara membangun seperti Malaysia. Di samping itu, beberapa isu terpilih juga dibincangkan dengan lebih terperinci supaya para pelajar dapat memahami dengan lebih mendalam mengenai hubungan pendidikan dan latihan sumber manusia dan pembangunan negara. Isu-isu yang dibincangkan merangkumi sumbangan pendidikan kepada pembinaan sumber manusia, ekuiti, kualiti, kepelbagaian dan cabaran yang dihadapi oleh sistem pendidikan dan latihan khususnya dalam era globalisasi.

SBU305/3 Kependudukan, Pembangunan dan Sumber Asli

Kursus ini mendedahkan pelajar dengan hubungan kependudukan dan pembangunan terhadap sumber dan menghubungkannya dengan konsep keupayaan menampung serta kesan tindakan manusia terhadap sumber dan alam sekitar. Kursus ini juga akan membincangkan implikasi perubahan penduduk terhadap alam sekitar dan sumber semulajadi sama ada sumber yang boleh diperbaharui ataupun sumber yang tidak boleh diperbaharui serta langkah-langkah yang harus diambil bagi mengurangkan tekanan terhadap sumber yang sedia ada agar ia dapat dipertahankan bagi generasi masa hadapan.

SBU306/4 Perancangan Pembangunan Aset Islam

Kursus ini dibahagikan kepada dua bahagian. Bahagian pertama ialah untuk mengenalpasti aset-aset masa kini yang diwajibkan zakat serta pembaharuan yang boleh dibuat terhadap aset zakat. Bahagian kedua ialah untuk meneroka aset wakaf baru dan pembaharuan yang boleh dibuat terhadap pembangunan aset wakaf.

SBU307/3 Gender dan Pembangunan

Kursus ini membincangkan konsep dan teori kajian gender dalam bidang kajian pembangunan. Ia memfokus kepada pekerjaan yang dilakukan oleh wanita di dalam dan di luar rumahtangga sebagai pekerja berupah atau tidak berupah, anak, isteri and ahli komuniti. Isu yang dikaji termasuk keganasan terhadap wanita, buruh migran dan isu kemiskinan.

SBU310/3 Kemiskinan dan Pembangunan

Kemiskinan adalah masalah lama dan berpanjangan di dunia, terutama sekali di negara sedang membangun. Kursus ini akan memberi pendedahan kepada pelajar tentang teori-teori kemiskinan serta pendekatan untuk membasmi kemiskinan. Pelajar juga akan didedahkan dengan penyebab lazim kemiskinan. Usaha untuk membasmi kemiskinan pada tahap global dan tempatan juga dibincangkan dengan menggunakan kajian kes berbentuk institusi dan program pembangunan luar bandar. Skim mikrounit menjadi fokus utama dalam langkah penyelesaian masalah kemiskinan di mana contoh klasik seperti bank Grameen dan AIM serta Tekun digunakan sebagai kajian kes untuk pelajar lebih memahami struktur dan fungsi institusi kewangan tersebut dalam usaha untuk membasmi kemiskinan.

SBU313/4 Kerajaan Tempatan dan Undang-Undang Perbandaran

Kursus ini dimulakan dengan pengenalan kepada konsep kerajaan tempatan dan sejarah perkembangan kerajaan tempatan khususnya di Malaysia. Seterusnya, perbincangan mengenai struktur dan fungsi kerajaan tempatan sebagaimana yang diperuntukkan di bawah Akta Kerajaan Tempatan 1976. Ini diikuti pula oleh perbincangan mengenai isu-isu yang berkaitan dengan peranan kerajaan tempatan secara khusus, iaitu penyampaian perkhidmatan dan penyediaan kemudahan awam, isu kewangan kerajaan tempatan, pelantikan ahli majlis serta kawalan pembangunan oleh kerajaan tempatan. Pelajar juga diperkenalkan kepada beberapa undang-undang kecil perbandaran (*by-laws*), khususnya yang berkaitan dengan aktiviti penjajaan, kebersihan dan kawalan pembangunan. Kursus ini diakhiri dengan perbincangan mengenai peranan kerajaan tempatan dalam melaksanakan konsep pembangunan mapan dan tadbir urus bandar yang berkesan.

SBU326E/3 Perindustrian dan Pembangunan Antarabangsa

Kursus ini memberikan gambaran umum mengenai peranan perindustrian dalam konteks pembangunan ekonomi kapitalis sedunia. Objektif kursus ini ialah untuk memperkenalkan konsep dan isu berkaitan perindustrian dan pembangunan antarabangsa. Pelajar juga didedahkan kepada proses perindustrian dan pembangunan antarabangsa yang dialami oleh negara terpilih. Pengalaman negara-negara berkenaan dalam pembangunan dan pertumbuhan ekonomi melalui proses perindustrian dibincangkan. Di samping itu, kursus ini turut membincangkan kesan perindustrian terhadap negara, masyarakat dan alam sekitar. Beberapa isu berkaitan seperti perubahan demografi, isu buruh, pencemaran dan sebagainya akan dibincangkan.

SBU340/3 Prinsip Pembangunan Berteraskan Islam

Kursus ini menyorot teori-teori pembangunan lazim, membina prinsip-prinsip pembangunan berteraskan Islam dan menilai strategi-strategi pembangunan berteraskan Islam kontemporari. Ini dilakukan melalui kuliah, latihan serta kajian pelajar dan partisipasi pelajar menerusi perdebatan dalam tutorial.

SBU345/3 Institusi Pembangunan Berteraskan Islam

Kursus ini merupakan kursus lanjutan daripada kursus SBU340 – Prinsip Pembangunan Berteraskan Islam. Secara lebih khusus, kursus SBU340 merupakan kursus berbentuk teoretikal, manakala kursus SBU345 ini pula berbentuk praktikal. Ia membincangkan pelaksanaan Pembangunan Berteraskan Islam dan prinsip-prinsipnya serta pengurusannya di peringkat institusi. Institusi-institusi yang dibincangkan dalam kursus ini merangkumi antara lain institusi peribadatan, institusi perbankan, institusi kewangan bukan perbankan, institusi wakaf, institusi zakat, institusi faraid, institusi pendidikan, institusi pentadbiran dan sebagainya. Perbincangan dalam kursus ini merangkumi pengertian pembangunan berteraskan Islam dan pengurusan pembangunan berteraskan Islam, penelitian kedudukan institusi-institusi di atas dalam konteks pembangunan berteraskan Islam dan penelitian pelbagai aspek institusi-institusi ini secara terperinci, dari konsepnya hinggalah kepada mekanisme operasional dan sistem pengurusannya.

SBU346/3 Pengurusan Sistem Kesihatan

Kursus ini dimulai dengan memperkenalkan konsep dan teori kesihatan, kesihatan dan pembangunan, pengawalan penyakit dan perkembangan sistem kesihatan yang diamalkan di Malaysia. Seterusnya perbincangan tentang isu-isu kesihatan terkini seperti kemiskinan dan kesihatan, pembiayaan kesihatan, kesan pembangunan terhadap kesihatan dan pelancongan kesihatan.

SBU347/3 Pembangunan dan Pentadbiran Tanah

Kursus ini terbahagi kepada dua bahagian, iaitu pentadbiran tanah dan isu-isu pembangunan tanah. Bahagian pertama memperkenalkan sistem pentadbiran serta undang-undang berkaitan tanah di Malaysia, proses perancangan pembangunan dan peranan kerajaan dalam mengawal usaha pembangunan tanah. Manakala bahagian kedua pula membincangkan secara khusus beberapa isu berkaitan pembangunan dan sistem pentadbiran tanah dari aspek ekonomi, sosial dan alam sekitar supaya pelajar dapat memahami dengan lebih jelas akan proses pembangunan tanah. Antara isu-isu kritikal yang dibincangkan ialah hak pemilikan tanah, kesan pembangunan ke atas tanah, pengurusan tanah bandar dan pembangunan mapan.

SBU411E/4 Alam Sekitar dan Pembangunan

Alam sekitar merupakan sumber penting untuk pembangunan. Kursus ini menyentuh hubungkait antara sistem pengeluaran dan alam sekitar; pertumbuhan dan perubahan dalam sistem pengeluaran; interaksi alam sekitar dan pengurusan pembangunan. Pelajar juga akan didedahkan dengan langkah-langkah penyelesaian dan pendekatan ke arah pembangunan mapan dengan konsep serta pendekatan baru yang lebih mesra alam.

SBW205/3 Teori dan Isu Pembangunan

Kursus ini memberi pendedahan kepada pelajar tentang teori-teori dan isu pembangunan. Teori pembangunan yang dibincangkan termasuk teori klasik dan teori pasca modernisasi. Pendekatan dan model pembangunan yang mempengaruhi pertumbuhan ekonomi dan strategi pembangunan sesebuah negara seperti konsep Negara Industri Baru (NIB) juga dibincangkan. Isu-isu pembangunan dibincangkan semasa tutorial dan dikaitkan dengan teori-teori pembangunan yang relevan.

SBW206/3 Dasar Ekonomi dan Pembangunan Malaysia

Kursus ini meninjau pembentukan dan pelaksanaan dasar-dasar pembangunan yang utama yang telah membolehkan ekonomi Malaysia maju ke taraf ekonomi perindustrian baru. Penekanan diberikan kepada dasar-dasar pembangunan ekonomi seperti dasar perindustrian, pertanian dan buruh.

SBW209/4 Pengurusan Pembangunan

Kursus ini merupakan kursus asas kepada bidang perancangan dan pengurusan pembangunan. Para pelajar akan diperkenalkan kepada beberapa konsep asas sebagai persediaan bagi mengikuti kursus lanjutan yang lain. Pelajar juga berpeluang mendapat pendedahan kepada beberapa kaedah dan strategi perancangan dan pengurusan pembangunan yang diamalkan oleh kebanyakan negara maju dan membangun. Selain itu, beberapa isu dan masalah berkaitan impak pembangunan terhadap masyarakat dan alam sekitar turut dibincangkan dengan menggunakan beberapa contoh atau kajian kes sama ada dari dalam mahupun luar negara. Kursus ini diakhiri dengan perbincangan mengenai kepentingan merancang dan mengurus pembangunan secara lebih efektif dan efisien.

1.3 EKONOMI

OBJEKTIF

Program minor ini bertujuan untuk memperkenalkan pelajar kepada konsep teori dan perkaedahan bidang ekonomi dalam memahami isu-isu ekonomi semasa.

STRUKTUR RANCANGAN

- (a) Pelajar yang perlu mengumpul 20 unit bagi pakej minor perlu mengambil 3 kursus wajib dan mengumpul 11 unit dari kursus pilihan.
- (b) Pelajar yang perlu mengumpul 16 unit bagi pakej minor perlu mengambil 3 kursus wajib dan mengumpul 7 unit dari kursus pilihan.

Wajib (9 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SKW109	Pengantar Isu-Isu ekonomi	3
SEW101	Mikroekonomi	3
SEW103	Makroekonomi	3
Pilihan (7 unit atau 11 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SEP206	Ekonomi Malaysia	3
SEU224	Ekonomi Pemasaran Pertanian dan Koperasi	3
SEU227	Ekonomi Pembangunan	3
SEU230	Ekonomi Buruh	3
SEU231	Ekonomi Islam	3
SEU332	Ekonomi Perlakuan	3
SEU334	Wang, Perbankan dan Pasaran Kewangan	3
SEU336E	Ekonomi Persekitaran dan Sumber Asli	3
SEU339E	Perancangan Ekonomi dan Analisis Projek	3

* Pelajar minor Ekonomi hanya dibenarkan mendaftar kursus SEW101/3 (Mikroekonomi) dan SEW103/3 (Makroekonomi) pada setiap Semester Kedua sahaja.

STRUKTUR RANCANGAN BAGI PELAJAR PUSAT PENGAJIAN PENGURUSAN

Wajib (6 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SEW101	Mikroekonomi	3
SEW103	Makroekonomi	3
Pilihan (14 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SEP206	Ekonomi Malaysia	3
SEU224	Ekonomi Pemasaran Pertanian dan Koperasi	3
SEU227	Ekonomi Pembangunan	3
SEU230	Ekonomi Buruh	3
SEU231	Ekonomi Islam	3
SEU332	Ekonomi Perlakuan	3
SEU334	Wang, Perbankan dan Pasaran Kewangan	3
SEU336E	Ekonomi Persekitaran dan Sumber Asli	3
SEU339E	Perancangan Ekonomi dan Analisis Projek	3

(Pelajar Pusat Pengajian Pengurusan mestilah telah mendaftar ATW107/3 - Mikroekonomi dan ATW108/3- Makroekonomi.)

SINOPSIS

SKW109/3 Pengantar Isu-Isu Ekonomi

Kursus ini meliputi prinsip-prinsip dan teori-teori utama mikroekonomi dan makroekonomi yang diguna untuk menjelaskan dan menganalisis masalah-masalah dan isu-isu ekonomi. Secara khusus, fokus kursus ini pada peringkat mikro ialah perlakuan ekonomi pengguna dan firma, interaksi pengguna dengan firma dalam pasaran, manakala fokusnya pada peringkat makro ialah perbincangan tentang sistem-sistem ekonomi, sektor benar dan sektor wang.

SEP206/3 Ekonomi Malaysia

Kursus ini membincangkan isu-isu ekonomi Malaysia serta menganalisis ekonomi negara dari segi penentu-penentu pencapaian ekonomi keseluruhannya dan sektor-sektor ekonomi yang utama serta strategi-strategi yang diguna bagi mencapai objektif-objektif ekonomi negara.

SEU224/3 Ekonomi Pemasaran Pertanian dan Koperasi

Kursus ini merupakan satu kursus yang lengkap tentang isu-isu yang berkaitan dengan harga pertanian dan pemasaran, dengan rujukan khas kepada masalah-masalah pertanian di Malaysia. Konsep pasaran, pemasaran, penawaran, permintaan, margin pemasaran, kecekapan, kos, fungsi pemasaran, perkhidmatan pemasaran, dan penentuan harga akan disentuh.

Prasyarat: SKW109/3 - Pengantar Isu-isu Ekonomi (P).

Nota: Tiada prasyarat untuk pelajar Ijazah Sarjana Muda Ekonomi.

SEU227/3 Ekonomi Pembangunan

Kursus ini adalah satu kursus pengenalan bidang ekonomi pembangunan. Pelajar akan didedahkan kepada konsep, ukuran, model serta isu-isu pembangunan. Pelajar akan juga didedahkan kepada bagaimana negara merancang strategi pembangunan untuk lebih maju dan mampu bersaing menghadapi berbagai cabaran dalam dunia.

Prasyarat: *SKW109/3 - Pengantar Isu-isu Ekonomi (P).*

Nota: *Tiada prasyarat untuk pelajar Ijazah Sarjana Muda Ekonomi.*

SEU230/3 Ekonomi Buruh

Kursus ini adalah kursus pendahuluan kepada ekonomi buruh. Kursus ini meliputi teori-teori utama dalam bidang ekonomi buruh yang diguna untuk menjelaskan dan menganalisis masalah-masalah dan isu-isu dalam pasaran buruh.

Prasyarat: *SKW109/3 - Pengantar Isu-isu Ekonomi (P).*

Nota: *Tiada prasyarat untuk pelajar Ijazah Sarjana Muda Ekonomi.*

SEU231/3 Ekonomi Islam

Pada permulaan kursus ini, dijelaskan rasional pembelajaran Ekonomi Islam dan kepentingannya dalam era perkembangan dan kemajuan ekonomi global umumnya dan Malaysia khususnya pada hari ini. Seterusnya pengenalan kepada epistemologi dan metodologi Ekonomi Islam disampaikan secara membandingkan dengan epistemologi dan metodologi ekonomi konvensional. Selanjutnya ciri-ciri asas sesebuah sistem ekonomi Islam serta keistimewaan ciri-cirinya akan dibincangkan. Setelah itu perbincangan dan penganalisisan akan diberi perhatian kepada subsistem ekonomi Islam yang meliputi pengeluaran dan perniagaan, penggunaan, pengagihan, pembiayaan serta institusi-institusi yang berkaitan dan peranan pemerintah. Prinsip-prinsip amali dalam pengeluaran, penggunaan, pengagihan, pembiayaan dan peranan pemerintahan itu dibincangkan dalam konteks pelaksanaan dan amalan di negara ini. Disiplin ini akan mengkaji secara mendalam sistem perbankan dan pasaran modal Islam termasuk instrumen-instrumen serta kontrak-kontrak yang diguna pakai dalam menyediakan pembiayaan, baik untuk pelaburan mahupun penggunaan.

Prasyarat: *SKW109/3 - Pengantar Isu-isu Ekonomi (P).*

Nota: *Tiada prasyarat untuk pelajar Ijazah Sarjana Muda Ekonomi.*

SEU332/3 Ekonomi Perlakuan

Kursus ini menggabungkan idea-idea daripada psikologi hasil daripada kajian empirikal dan eksperimen bagi tujuan memahami gelagat manusia yang lebih baik berbanding dengan yang telah diberikan oleh teori-teori ekonomi tradisional. Dalam kursus ini, pelajar mempelajari andaian-andaian "rationality" dan kombinasi psikologi dan ekonomi dalam analisis pembuatan keputusan ekonomi.

Prasyarat: *SEW101/3 - Mikroekonomi (S).*

SEU334/3 Wang, Perbankan dan Pasaran Kewangan

Kursus ini akan membincangkan peranan wang serta institusi kewangan dalam proses penciptaan wang dan pengaliran dana di dalam sesebuah ekonomi. Kursus ini juga memberi pelajar suatu latar belakang tentang sejarah serta evolusi sistem kewangan. Isu-isu semasa yang berkaitan dengan wang, urusan bank dan sistem kewangan akan dibincang. Pemahaman tentang konsep wang dan urusan bank juga boleh dijadikan suatu asas kepada kursus Ekonomi Kewangan.

Prasyarat: *SKW109/3 - Pengantar Isu-isu Ekonomi (P).*

Nota: *Tiada prasyarat untuk pelajar Ijazah Sarjana Muda Ekonomi.*

SEU336E/3 Ekonomi Persekitaran dan Sumber Asli

Kursus ini mengaplikasi prinsip ekonomi dalam menilai keberkesanan dasar awam dan pengurusan berkaitan sumber asli seperti air, udara, perikanan dan hutan. Pelajar juga akan mempelajari kaedah analisis impak ekonomi dan faedah-kos dan bagaimana menyelesaikan masalah alam sekitar dan sumber terhad lain.

Prasyarat: *SEW101/3 - Mikroekonomi (S).*

SEU339E/3 Perancangan Ekonomi dan Analisis Projek

Kursus ini akan membincangkan peranan perancangan dan dasar awam dalam pembangunan ekonomi. Antara tajuk yang akan dipelajari meliputi teori dan teknik perancangan termasuk kaedah menganalisis projek ekonomi dan sosial.

Prasyarat: *SEW101/3 - Mikroekonomi (S),
SEW103/3 - Makroekonomi (S).*

SEW101/3 Mikroekonomi

Tajuk-tajuk yang diliputi di dalam kursus ini dibahagikan kepada empat bahagian utama yang bertemakan pengenalan kepada analisis ekonomi, permintaan dan pengguna, pengeluaran dan firma, dan teori perlakuan pasaran. Di bawah pengenalan kepada analisis ekonomi, topik yang dibincangkan adalah mengenai kegiatan ekonomi dan teori ekonomi, teori harga dan pasaran, dan kuasa-kuasa yang menentukan harga pasaran. Dalam bahagian kedua, tema permintaan dan pengguna menyentuh aspek citarasa dan kegemaran pengguna, keluk permintaan individu, perlakuan pengguna di pasar dan lanjutan kepada teori pengguna. Bahagian ketiga menumpu kepada firma di dalam proses pengeluaran dan meliputi firma dan teknologi, teori kos dan keseimbangan firma yang memaksimumkan keuntungan. Dalam bahagian terakhir, perhatian akan ditumpukan kepada teori perlakuan pasaran yang mengkaji perlakuan pengguna dan pengeluar di dalam pasaran persaingan sempurna, monopoli tulen, pasaran monopolistik dan pasaran oligopoli. Topik teori permainan juga diperkenalkan dalam bahagian ini.

Prasyarat: *SKW109/3 - Pengantar Isu-isu Ekonomi (P).*

Nota: *Dikhususkan untuk pelajar Ijazah Sarjana Muda Ekonomi dan major Ekonomi pada Semester 1; dikhususkan untuk pelajar minor Ekonomi pada Semester 2. Tiada prasyarat untuk pelajar Ijazah Sarjana Muda Ekonomi.*

SEW103/3 Makroekonomi

Kursus ini dibahagikan kepada lima bahagian utama. Bahagian pertama adalah pengenalan kepada makroekonomi. Bahagian kedua membincangkan perakaunan pendapatan negara. Bahagian ketiga merangkumi penentuan keseimbangan dalam kedua-dua pasaran barangan dan pasaran wang. Bahagian keempat membincangkan keseimbangan serentak dalam pasaran barangan dan pasaran wang, serta kesan pelaksanaan dasar kerajaan ke atas keseimbangan pendapatan. Bahagian terakhir membincangkan imbalan pembayaran dan keseimbangan dalam ekonomi terbuka.

Prasyarat: *SKW109/3 - Pengantar Isu-isu Ekonomi (P).*

Nota: *Dikhususkan untuk pelajar Ijazah Sarjana Muda Ekonomi dan major Ekonomi pada Semester 1; dikhususkan untuk pelajar minor Ekonomi pada Semester 2. Tiada prasyarat untuk pelajar Ijazah Sarjana Muda Ekonomi.*

1.4 SAINS POLITIK

OBJEKTIF

Program minor ini mendedahkan pelajar kepada tradisi Sains Politik yang berdasarkan pengalaman di Malaysia khususnya dan negara Dunia Ketiga amnya. Objektif ini akan dicapai melalui kajian-kajian berasaskan aliran falsafah dan teori politik mengenai isu, proses dan institusi politik tempatan dan antarabangsa.

- (a) Pelajar yang perlu mengumpul 20 unit bagi pakej minor perlu mengambil 3 kursus wajib dan mengumpul 11 unit dari kursus pilihan.
- (b) Pelajar yang perlu mengumpul 16 unit bagi pakej minor perlu mengambil 3 kursus wajib dan mengumpul 7 unit dari kursus pilihan.

Wajib (9 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SKW105	Pengantar Sains Politik	3
SPU205	Kerajaan dan Politik Malaysia	3
SPW205	Pengantar Falsafah Politik	3
Pilihan (7 unit atau 11 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SPU208E	Asas-asas Dasar Awam	3
SPU314E	Politik Antarabangsa dan Kerjasama Serantau	4
SPU322	Teori dan Praktik Penyelesaian Konflik	3
SPU323E	Pengurusan Sektor Awam	3
SPU324	Tranformasi Konflik dan Pembinaan Perdamaian	3
SPU325	Politik Asia Tenggara	3
SPU326E	Kerajaan Demokratik	3
SPU327	Strategi dan Kemahiran Penyelesaian Konflik	3
SPU329E	Ideologi Dunia Ketiga	3
SPU403	Seminar Perhubungan Antarabangsa	3
SPU404	Seminar Politik Malaysia	3
SPU406	Seminar Pentadbiran Awam	3
SPW201	Pentadbiran Awam	4
SPW202	Perhubungan Antarabangsa	4
SPW209	Politik Perbandingan	4

SINOPSIS

SKW105/3 Pengantar Sains Politik

Kursus ini bertujuan untuk memberi pendedahan kepada para pelajar mengenai asas-asas utama Ilmu Politik. Penegasan pengajaran dan pembelajaran kursus ini akan diberikan kepada aspek konsep dan teori serta aplikasinya dalam kehidupan alam nyata. Sehubungan dengan itu adalah diharapkan para pelajar akan berkebolehan membuat penganalisaan yang wajar kepada isu-isu politik persekitarannya. Diharapkan juga di akhir kursus ini para pelajar akan sentiasa peka kepada persekitaran politik dan

berkebolehan untuk menjadi penyumbang aktif dalam mencari jalan penyelesaian kepada permasalahan politik masyarakatnya. Perkara ini adalah sangat penting kerana kemahiran dalam bidang ilmu politik boleh mempengaruhi kehidupan manusia sejagat.

SPU205/3 Kerajaan dan Politik Malaysia

Kursus ini memperkenalkan pelajar kepada struktur kerajaan dan pola-pola utama proses politik Malaysia sejak kemerdekaan. Perbincangan akan dimulakan dengan proses kemerdekaan dan diikuti dengan analisis pembentukan institusi-institusi pemerintahan seperti parlimen, sistem kehakiman dan pentadbiran awam. Perbincangan juga akan dibuat atas tahap-tahap kerajaan; iaitu pada peringkat persekutuan, negara dan tempatan, serta hubungan antaranya. Beberapa perbandingan akan dibuat dalam proses pembentukan dasar awam sebelum dan selepas 1969.

SPU208E/3 Asas-Asas Dasar Awam

Dengan bertambah rumitnya masalah-masalah sosial yang kita hadapi, siswa-siswi sains politik perlu memahami bagaimana kerajaan cuba menangani masalah-masalah itu melalui dasar-dasar awam. Kursus ini menawarkan para pelajar pengertian mengenai proses dasar dan cabaran-cabaran yang dihadapi dalam proses ini. Pelajar-pelajar akan menganalisis proses pembuatan dasar awam, yang juga merangkumi pelaksanaan, pemantauan, dan penilaian dasar. Ini akan dicapai melalui tinjauan teoretikal proses pembuatan dasar dan penerapan konsep-konsep tersebut dalam penganalisan isu-isu dasar yang berlaku di dalam sistem pemerintahan Parlimen dan Presiden.

SPU314E/4 Politik Antarabangsa dan Kerjasama Serantau

Kursus ini berkisar kepada beberapa pendekatan penyelidikan perdamaian dan tertumpu kepada penyelesaian konflik di peringkat antarabangsa. Beberapa masalah dan konflik antarabangsa semasa akan diteliti secara mendalam termasuk perbalahan Arab-Israel, Perang Teluk, konflik Kemboja, konflik Bosnia-Herzegovina, konflik etnik, militarisasi dunia dan lain-lain. Ia juga akan menyentuh tentang Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu sebagai institusi antarabangsa yang berperanan dalam menyelesaikan konflik dan mengawal keamanan antarabangsa.

SPU322/3 Teori dan Praktik Penyelesaian Konflik

Kursus ini memberi pendedahan kepada pelajar teori dan praktik penyelesaian konflik sebagai satu bidang pengajian perdamaian. Penyelesaian konflik biarpun dari segi teori ataupun praktiknya dibahagikan kepada beberapa bidang khusus termasuk teori konflik, teori penyelesaian konflik, analisis konflik, proses penyelesaian konflik dan kaedah penyelesaian konflik. Pengetahuan dan kemahiran ini akan dikaji dari segi kegunaannya di semua peringkat kehidupan manusia, iaitu bermula dengan individu hingga ke tahap antarabangsa.

SPU323E/3 Pengurusan Sektor Awam

Kursus ini adalah berkenaan dengan pengurusan sektor awam pada keseluruhannya. Fokusnya adalah kepada beberapa isu utama yang mempunyai pengaruh yang besar terhadap prestasi sektor awam. Isu-isu ini adalah berkenaan dengan struktur organisasi, pengurusan personel dan sistem belanjawan di dalam sektor awam. Pilihan-pilihan utama dan kesan pilihan-pilihan itu dalam menentukan isu-isu di atas akan dihuraikan. Pendekatan-pendekatan baru, seperti penswastan dan pengkontrakan dan implikasinya bagi sektor awam juga akan dikaji.

SPU324/3 Transformasi Konflik dan Pembinaan Perdamaian

Kursus ini adalah sambungan daripada kursus SPU322 Teori dan Praktik Penyelesaian Konflik. Pelajar dikehendaki mengambil kursus SPU322 dahulu sebagai persediaan untuk kursus ini. Fokus kursus ini adalah kepada konflik-konflik social berpanjangan yang susah untuk diselesaikan (*protracted social conflicts*). Konflik-konflik jenis ini memerlukan tumpuan yang istimewa seperti kaedah transformasi konflik dan pembinaan perdamaian. Pendekatan transformasi merujuk kepada cara mentransformasikan konflik tersebut dengan cara membuat perubahan kepada isu, konteks, hubungan, ataupun actor yang terlibat. Pembinaan perdamaian pula boleh dilihat sebagai asas untuk menguatkan proses perdamaian. Penglibatan semua kelompok terutama masyarakat sivil akan dibincangkan secara mendalam dalam kursus ini. Kursus ini memerlukan penglibatan pelajar yang tinggi dalam segala aktiviti yang dijalankan termasuk pembacaan, penulisan, persembahan makalah, perbincangan, serta aktiviti-aktiviti dalam kelas yang akan meningkatkan kefahaman pelajar.

SPU325/3 Politik Asia Tenggara

Kursus ini menumpu kepada perubahan sosial dan politik di Asia Tenggara moden. Masalah utama yang dihadapi oleh Asia Tenggara pada abad ke-20 ini akan dikenalpastikan dan diteliti. Melalui kuliah, bacaan, perbincangan dalam tutorial, dan satu projek esei, penuntut dijangka memperoleh satu kefahaman yang sensitif serta kritis terhadap proses perubahan tersebut. Beberapa teori dan konsep utama yang sering digunakan oleh sarjana agar memahami Asia Tenggara moden akan dibincangkan. Seterusnya tinjauan secara mendalam terhadap proses perubahan ini di Filipina, Indonesia, Negara Thai dan Singapura akan dijalankan. Walaupun negara-negara ini mempunyai latar belakang budaya yang berbeza, keempat-empatnya telah melalui beberapa pengalaman yang sama sejak abad ke-19. Mereka telah merumuskan strategi pertumbuhan ekonomi yang tidak jauh berbeza sejak kemerdekaan. Secara umum negara-negara tersebut juga semakin berautoritarian. Tambahan pula kesemuanya menghadapi masalah dalam proses pembentukan bangsa dan diancam oleh ketidakstabilan politik.

SPU326E/3 Kerajaan Demokratik

Kursus ini bertujuan mendedahkan pelajar kepada konsep, institusi dan proses pemerintahan demokratik. Kursus ini akan bermula dengan satu tinjauan kritis terhadap idea dan pendekatan asal tentang demokrasi dalam tradisi Yunani. Perkara ini akan diikuti dengan tinjauan tentang perkembangan idea tersebut dalam tradisi demokrasi liberal Barat, demokrasi Islam dan demokrasi ala-Asia. Berdasarkan beberapa kes empirik tertentu, kursus ini akan seterusnya menumpukan perhatian kepada analisis proses, institusi dan praktis sebenar kerajaan demokrasi masa kini. Kursus ini akan diakhiri dengan satu penilaian kritis tentang idea dan praktis pemerintahan demokratik dan masa depannya.

SPU327/3 Strategi dan Kemahiran Penyelesaian Konflik

Kursus ini adalah sambungan daripada kursus SPU322/3: Teori dan Praktik Penyelesaian Konflik. Pelajar dikehendaki mengambil kursus SPU322/2 dahulu sebagai persediaan untuk kursus ini. Penyelesaian konflik memerlukan strategi dan kemahiran yang spesifik. Ini termasuk pengetahuan tentang pemetaan konflik serta cara menganalisis sesuatu konflik dengan baik. Strategi yang akan digunakan juga tertakluk kepada jenis dan tahap konflik tersebut. Selain dari itu, ianya juga memerlukan pengetahuan serta kemahiran asas dalam menangani sesuatu isu yang bakal timbul. Kemahiran ini termasuk kemahiran berkomunikasi dengan baik, teknik menjalankan negosiasi, serta bertindak sebagai pihak ketiga dalam proses mediasi. Kursus ini memerlukan penglibatan pelajar yang tinggi dalam segala aktiviti yang dijalankan termasuk pembacaan, penulisan, persembahan makalah, perbincangan, serta aktiviti-aktiviti dalam kelas yang akan meningkatkan kemahiran menyelesaikan sesuatu konflik.

SPU329E/3 Ideologi Dunia Ketiga

Kursus ini bertujuan mempertingkatkan kefahaman para pelajar tentang konsep-konsep dan pendekatan-pendekatan politik yang wujud dalam 'Dunia Ketiga' atau negara-negara Selatan dalam usaha mereka menghadapi cabaran dari kuasa-kuasa besar di Utara.

SPU403/3 Seminar Perhubungan Antarabangsa

Kursus ini berperanan untuk membantu pelajar mendalami konsep-konsep asas yang telah dipelajari pada awal tahun pengajian. Pembelajaran berfokus kepada sub-sub bidang dalam perhubungan antarabangsa dan isu-isu utama yang memerlukan pemikiran yang lebih bersifat kritis. Perbincangan pada awal kursus berkisar pada tinjauan perkembangan perhubungan antarabangsa masa kini, teori-teori lanjutan termasuk pendekatan alternatif, dan beberapa sub bidang seperti geopolitik, ekonomi politik dan analisa dasar luar. Globalisasi dan perubahan sistem antarabangsa menuntut perhatian pada aspek lain seperti keselamatan manusia, kerjasama serantau, pembangunan lestari, persaingan sumber tenaga dan masalah "governance". Beberapa kajian kes tentang isu-isu tertentu yang melibatkan negara yang berperanan seperti China, India, Kesatuan Eropah, Amerika Syarikat, Jepun dan sebagainya diketengahkan untuk perbincangan dan perkongsian idea. Oleh yang demikian, kursus ini bersifat interaktif dan memerlukan pelajar banyak membaca agar dapat memberi pendapat yang bernas dan konstruktif.

SPU404/3 Seminar Politik Malaysia

Kursus bermula dengan membincangkan mengenai proses kemerdekaan dan diikuti dengan analisa perkembangan dan perjalanan institusi-institusi pemerintahan seperti parlimen, birokrasi, federalisme, sistem kehakiman, sistem pilihanraya dan sistem parti. Sejauhmanakah dan dari segi mana Malaysia merupakan satu sistem demokrasi akan diteliti dan dibahaskan. Bahagian berikut menumpu kepada isu-isu politik semasa seperti: rintangan hubungan pusat-negeri, pergolakan politik di Sabah dan Sarawak, kemunculan kelas menengah dan masyarakat sivil, penglibatan bisnes dalam politik, perubahan dalam budaya politik termasuk isu-isu etnik dan agama, “politik baru”, Malaysia dalam sistem global dan sebagainya.

SPU406/3 Seminar Pentadbiran Awam

Pada asasnya, kursus ini dianggap sebagai satu daripada pelengkap kepada pengajian pentadbiran awam yang melihat pelbagai dimensi bidang dan aspek pentadbiran awam itu sendiri. Pelajar-pelajar berpeluang membincangkan beberapa perkara mengenai beberapa topik kontemporari yang dihadapi oleh pentadbiran awam Malaysia dalam menghadapi persekitaran yang sentiasa berubah. Selain pentadbiran berperanan melaksanakan fungsi-fungsi kerajaan dalam sistem pemerintahan negara, para pentadbir juga tidak lari daripada tanggungjawab melaksanakan pembangunan negara. Kursus ini akan membincangkan beberapa aspek utama berkaitan pentadbiran dan perannya, antaranya peranan pentadbiran awam dalam penyampaian perkhidmatan, impak globalisasi dan ICT dalam sektor awam, pembangunan pentadbiran awam, hubungan pentadbiran negeri dan pusat dan pentadbiran tempatan. Selain itu, pelajar juga akan didedahkan kepada masalah dan cabaran yang dihadapi oleh pentadbiran awam.

SPW201/4 Pentadbiran Awam

Kursus ini bermula dengan menghuraikan peranan yang dimainkan oleh pentadbiran awam dalam kerajaan masakini. Berdasarkan peranan yang penting ini, cabaran utama ialah bagaimana memastikan pentadbiran awam akan berkhidmat untuk masyarakat. Cabaran ini dihuraikan bersama dengan kriteria-kriteria untuk menilai prestasi dan cara-cara mempengaruhi kelakuan pentadbir. Kursus ini kemudiannya menumpukan dua cara utama, iaitu pengawalan awam dan “birokrasi representative”, untuk menghadapi cabaran tersebut.

SPW202/4 Perhubungan Antarabangsa

Kursus ini merangkumi tiga aspek penting iaitu teori, konsep dan aktor dalam Perhubungan Antarabangsa. Dalam bahagian pengenalan, persoalan seperti kenapa perlunya kita mengkaji Perhubungan Antarabangsa, bagaimana kajian ini dijalankan, dan apakah perbezaan di antara politik antarabangsa dengan politik dalam negara dikemukakan. Seterusnya, teori-teori utama dalam Perhubungan Antarabangsa diperkenalkan untuk perbincangan. Ini diikuti dengan sejarah dunia yang membincangkan perkembangan politik dunia. Persoalan kuasa dan perannya dalam Perhubungan Antarabangsa serta perkaitan antara kuasa dan konflik antarabangsa turut diberi perhatian. Selain itu, perbincangan juga berkisar pada peranan aktor negara dan

bukan negara terhadap isu-isu penting seperti globalisasi, perubahan iklim dan krisis ekonomi dunia selain berbincang tentang kerjasama melalui proses diplomasi dan undang-undang antarabangsa. Tinjauan dan reaksi pelajar terhadap prospek keamanan dan kerjasama antara pelbagai aktor demi menjamin masa depan masyarakat dunia mengakhiri kursus ini.

SPW205/3 Pengantar Falsafah Politik

Kursus ini memfokus kepada tinjauan umum pemikiran politik tokoh-tokoh Barat dan Timur yang terkenal, seperti Aristotle, Thomas Hobbes, John Locke, Karl Marx, Confucious, Al-Mawardi dan Al-Maududi dan memperkenalkan isu-isu asas pemikiran politik kepada pelajar.

SPW209/4 Politik Perbandingan

Kursus ini bertujuan memperkenalkan kepada para pelajar terhadap perbezaan dan persamaan fenomena politik antara negara dan dalam kalangan negara. Perbincangan antara lain akan meliputi aspek formal dan tidak formal institusi politik, tingkah laku politik, idea dan teori politik.

1.5 HUBUNGAN ANTARABANGSA

OBJEKTIF

Program minor ini bertujuan untuk memperkenalkan pelajar kepada konsep dan teori perhubungan antarabangsa serta mendedahkan mereka kepada isu perhubungan antarabangsa semasa dan pensejarahan.

- (a) Pelajar yang perlu mengumpul 20 unit bagi pakej minor perlu mengambil 3 kursus wajib dan mengumpul 9 unit dari kursus pilihan.
- (b) Pelajar yang perlu mengumpul 16 unit bagi pakej minor perlu mengambil 3 kursus wajib dan mengumpul 5 unit dari kursus pilihan.

Wajib (11 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SKW105	Pengantar Sains Politik	3
SPW202	Perhubungan Antarabangsa	4
SPW209	Politik Perbandingan	4
Pilihan (5 unit atau 9 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SPU322	Teori dan Praktik Penyelesaian Konflik	3
SPU324	Transformasi Konflik dan Pembinaan Perdamaian	3
SPU325	Politik Asia Tenggara	3
SPU326E	Kerajaan Demokratik	3
SPU327	Strategi dan Kemahiran Penyelesaian Konflik	3

SINOPSIS

SKW105/3 Pengantar Sains Politik

Kursus ini bertujuan untuk memberi pendedahan kepada para pelajar mengenai asas-asas utama Ilmu Politik. Penegasan pengajaran dan pembelajaran kursus ini akan diberikan kepada aspek konsep dan teori serta aplikasinya dalam kehidupan alam nyata. Sehubungan dengan itu adalah diharapkan para pelajar akan berkebolehan membuat penganalisaan yang wajar kepada isu-isu politik persekitarannya. Diharapkan juga di akhir kursus ini para pelajar akan sentiasa peka kepada persekitaran politik dan berkebolehan untuk menjadi penyumbang aktif dalam mencari jalan penyelesaian kepada permasalahan politik masyarakatnya. Perkara ini adalah sangat penting kerana kemahiran dalam bidang ilmu politik boleh mempengaruhi kehidupan manusia sejagat.

SPU322/3 Teori dan Praktik Penyelesaian Konflik

Kursus ini memberi pendedahan kepada pelajar teori dan praktik penyelesaian konflik sebagai satu bidang pengajian perdamaian. Penyelesaian konflik biarpun dari segi teori ataupun praktiknya dibahagikan kepada beberapa bidang khusus termasuk teori konflik, teori penyelesaian konflik, analisis konflik, proses penyelesaian konflik dan kaedah

penyelesaian konflik. Pengetahuan dan kemahiran ini akan dikaji dari segi kegunaannya di semua peringkat kehidupan manusia, iaitu bermula dengan individu hingga ke tahap antarabangsa.

SPU324/3 Transformasi Konflik dan Pembinaan Perdamaian

Kursus ini adalah sambungan daripada kursus SPU322 Teori dan Praktik Penyelesaian Konflik. Pelajar dikehendaki mengambil kursus SPU322 dahulu sebagai persediaan untuk kursus ini. Fokus kursus ini adalah kepada konflik-konflik social berpanjangan yang susah untuk diselesaikan (*protracted social conflicts*). Konflik-konflik jenis ini memerlukan tumpuan yang istimewa seperti kaedah transformasi konflik dan pembinaan perdamaian. Pendekatan transformasi merujuk kepada cara mentransformasikan konflik tersebut dengan cara membuat perubahan kepada isu, konteks, hubungan, ataupun actor yang terlibat. Pembinaan perdamaian pula boleh dilihat sebagai asas untuk menguatkan proses perdamaian. Penglibatan semua kelompok terutama masyarakat sivil akan dibincangkan secara mendalam dalam kursus ini. Kursus ini memerlukan penglibatan pelajar yang tinggi dalam segala aktiviti yang dijalankan termasuk pembacaan, penulisan, persembahan makalah, perbincangan, serta aktiviti-aktiviti dalam kelas yang akan meningkatkan kefahaman pelajar.

SPU325/3 Politik Asia Tenggara

Kursus ini menumpu kepada perubahan sosial dan politik di Asia Tenggara moden. Masalah utama yang dihadapi oleh Asia Tenggara pada abad ke-20 ini akan dikenalpastikan dan diteliti. Melalui kuliah, bacaan, perbincangan dalam tutorial, dan satu projek esei, penuntut dijangka memperolehi satu kefahaman yang sensitif serta kritis terhadap proses perubahan tersebut. Beberapa teori dan konsep utama yang sering digunakan oleh sarjana agar memahami Asia Tenggara moden akan dibincangkan. Seterusnya tinjauan secara mendalam terhadap proses perubahan ini di Filipina, Indonesia, Negara Thai dan Singapura akan dijalankan. Walaupun negara-negara ini mempunyai latar belakang budaya yang berbeza, keempat-empatnya telah melalui beberapa pengalaman yang sama sejak abad ke-19. Mereka telah merumuskan strategi pertumbuhan ekonomi yang tidak jauh berbeza sejak kemerdekaan. Secara umum negara-negara tersebut juga semakin berautoritarian. Tambahan pula kesemuanya menghadapi masalah dalam proses pembentukan bangsa dan diancam oleh ketidakstabilan politik.

SPU326E/3 Kerajaan Demokratik

Kursus ini bertujuan mendedahkan pelajar kepada konsep, institusi dan proses pemerintahan demokratik. Kursus ini akan bermula dengan satu tinjauan kritis terhadap idea dan pendekatan asal tentang demokrasi dalam tradisi Yunani. Perkara ini akan diikuti dengan tinjauan tentang perkembangan idea tersebut dalam tradisi demokrasi liberal Barat, demokrasi Islam dan demokrasi ala-Asia. Berdasarkan beberapa kes empirik tertentu, kursus ini akan seterusnya menumpukan perhatian kepada analisis proses, institusi dan praktis sebenar kerajaan demokrasi masa kini. Kursus ini akan diakhiri dengan satu penilaian kritis tentang idea dan praktis pemerintahan demokratik dan masa depannya.

SPU327/3 Strategi dan Kemahiran Penyelesaian Konflik

Kursus ini adalah sambungan daripada kursus SPU322/3: Teori dan Praktik Penyelesaian Konflik. Pelajar dikehendaki mengambil kursus SPU322/2 dahulu sebagai persediaan untuk kursus ini. Penyelesaian konflik memerlukan strategi dan kemahiran yang spesifik. Ini termasuk pengetahuan tentang pemetaan konflik serta cara menganalisis sesuatu konflik dengan baik. Strategi yang akan digunakan juga tertakluk kepada jenis dan tahap konflik tersebut. Selain dari itu, ianya juga memerlukan pengetahuan serta kemahiran asas dalam menangani sesuatu isu yang bakal timbul. Kemahiran ini termasuk kemahiran berkomunikasi dengan baik, teknik menjalankan negosiasi, serta bertindak sebagai pihak ketiga dalam proses mediasi. Kursus ini memerlukan penglibatan pelajar yang tinggi dalam segala aktiviti yang dijalankan termasuk pembacaan, penulisan, persembahan makalah, perbincangan, serta aktiviti-aktiviti dalam kelas yang akan meningkatkan kemahiran menyelesaikan sesuatu konflik.

SPW202/4 Perhubungan Antarabangsa

Kursus ini merangkumi tiga aspek penting iaitu teori, konsep dan aktor dalam Perhubungan Antarabangsa. Dalam bahagian pengenalan, persoalan seperti kenapa perlunya kita mengkaji Perhubungan Antarabangsa, bagaimana kajian ini dijalankan, dan apakah perbezaan di antara politik antarabangsa dengan politik dalam negara dikemukakan. Seterusnya, teori-teori utama dalam Perhubungan Antarabangsa diperkenalkan untuk perbincangan. Ini diikuti dengan sejarah dunia yang membincangkan perkembangan politik dunia. Persoalan kuasa dan peranannya dalam Perhubungan Antarabangsa serta perkaitan antara kuasa dan konflik antarabangsa turut diberi perhatian. Selain itu, perbincangan juga berkisar pada peranan aktor negara dan bukan negara terhadap isu-isu penting seperti globalisasi, perubahan iklim dan krisis ekonomi dunia selain berbincang tentang kerjasama melalui proses diplomasi dan undang-undang antarabangsa. Tinjauan dan reaksi pelajar terhadap prospek keamanan dan kerjasama antara pelbagai aktor demi menjamin masa depan masyarakat dunia mengakhiri kursus ini.

SPW209/4 Politik Perbandingan

Kursus ini bertujuan memperkenalkan kepada para pelajar terhadap perbezaan dan persamaan fenomena politik antara negara dan dalam kalangan negara. Perbincangan antara lain akan meliputi aspek formal dan tidak formal institusi politik, tingkah laku politik, idea dan teori politik.

1.6 DASAR DAN PENTADBIRAN AWAM

OBJEKTIF

Pakej minor ini bertujuan memberi kefahaman mengenai usaha kerajaan untuk mencapai matlamat dalam pemerintahan negara, dengan menumpukan perhatian kepada proses pembentukan dan pelaksanaan dasar kepada struktur dan proses pentadbiran awam. Dengan pendedahan ini, diharapkan pelajar dapat mempelajari konteks, struktur dan proses mengenai dasar dan pentadbiran awam. Minor ini juga diharapkan dapat membekalkan orientasi dan kefahaman mengenai kemahiran analisis kepada golongan yang bakal melibatkan diri dengan Pentadbiran Awam.

- (a) Pelajar yang perlu mengumpul 20 unit bagi pakej minor perlu mengambil 2 kursus wajib dan mengumpul 13 unit dari kursus pilihan.
- (b) Pelajar yang perlu mengumpul 16 unit bagi pakej minor perlu mengambil 2 kursus wajib dan mengumpul 9 unit dari kursus pilihan.

Wajib (10 Unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SKW105	Pengantar Sains Politik	3
SPU208E	Asas-asas Dasar Awam	3
SPW201	Pentadbiran Awam	4
Pilihan (10 Unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SPU205	Kerajaan dan Politik Malaysia	3
SPU322	Teori dan Praktikal Penyelesaian Konflik	3
SPU323E	Pengurusan Sektor Awam	3
SPU326E	Kerajaan Demokratik	3
SPU404	Seminar Politik Malaysia	3
SPU406	Seminar Pentadbiran Awam	3
SPW209	Politik Perbandingan	4

SINOPSIS

SKW105/3 Pengantar Sains Politik

Kursus ini bertujuan untuk memberi pendedahan kepada para pelajar mengenai asas-asas utama Ilmu Politik. Penegasan pengajaran dan pembelajaran kursus ini akan diberikan kepada aspek konsep dan teori serta aplikasinya dalam kehidupan alam nyata. Sehubungan dengan itu adalah diharapkan para pelajar akan berkebolehan membuat penganalisan yang wajar kepada isu-isu politik persekitarannya. Diharapkan juga di akhir kursus ini para pelajar akan sentiasa peka kepada persekitaran politik dan berkebolehan untuk menjadi penyumbang aktif dalam mencari jalan penyelesaian kepada permasalahan politik masyarakatnya. Perkara ini adalah sangat penting kerana kemahiran dalam bidang ilmu politik boleh mempengaruhi kehidupan manusia sejangat.

SPU208E/3 Asas-Asas Dasar Awam

Dengan bertambah rumitnya masalah-masalah sosial yang kita hadapi, siswa-siswi sains politik perlu memahami bagaimana kerajaan cuba menangani masalah-masalah itu melalui dasar-dasar awam. Kursus ini menawarkan para pelajar pengertian mengenai proses dasar dan cabaran-cabaran yang dihadapi dalam proses ini. Pelajar-pelajar akan menganalisis proses pembuatan dasar awam, yang juga merangkumi pelaksanaan, pemantauan, dan penilaian dasar. Ini akan dicapai melalui tinjauan teoretikal proses pembuatan dasar dan penerapan konsep-konsep tersebut dalam penganalisan isu-isu dasar yang berlaku di dalam sistem pemerintahan Parlimen dan Presiden.

SPU205/3 Kerajaan dan Politik Malaysia

Kursus ini memperkenalkan pelajar kepada struktur kerajaan dan pola-pola utama proses politik Malaysia sejak kemerdekaan. Perbincangan akan dimulakan dengan proses kemerdekaan dan diikuti dengan analisis pembentukan institusi-institusi pemerintahan seperti parlimen, sistem kehakiman dan pentadbiran awam. Perbincangan juga akan dibuat atas tahap-tahap kerajaan; iaitu pada peringkat persekutuan, negara dan tempatan, serta hubungan antaranya. Beberapa perbandingan akan dibuat dalam proses pembentukan dasar awam sebelum dan selepas 1969.

SPU322/3 Teori dan Praktik Penyelesaian Konflik

Kursus ini memberi pendedahan kepada pelajar teori dan praktik penyelesaian konflik sebagai satu bidang pengajian perdamaian. Penyelesaian konflik biarpun dari segi teori ataupun praktiknya dibahagikan kepada beberapa bidang khusus termasuk teori konflik, teori penyelesaian konflik, analisis konflik, proses penyelesaian konflik dan kaedah penyelesaian konflik. Pengetahuan dan kemahiran ini akan dikaji dari segi kegunaannya di semua peringkat kehidupan manusia, iaitu bermula dengan individu hingga ke tahap antarabangsa.

SPU323E/3 Pengurusan Sektor Awam

Kursus ini adalah berkenaan dengan pengurusan sektor awam pada keseluruhannya. Fokusnya adalah kepada beberapa isu utama yang mempunyai pengaruh yang besar terhadap prestasi sektor awam. Isu-isu ini adalah berkenaan dengan struktur organisasi, pengurusan personel dan sistem belanjawan di dalam sektor awam. Pilihan-pilihan utama dan kesan pilihan-pilihan itu dalam menentukan isu-isu di atas akan dihuraikan. Pendekatan-pendekatan baru, seperti penswastaaan dan pengkontrakan dan implikasinya bagi sektor awam juga akan dikaji.

SPU326E/3 Kerajaan Demokratik

Kursus ini bertujuan mendedahkan pelajar kepada konsep, institusi dan proses pemerintahan demokratik. Kursus ini akan bermula dengan satu tinjauan kritis terhadap idea dan pendekatan asal tentang demokrasi dalam tradisi Yunani. Perkara ini akan diikuti dengan tinjauan tentang perkembangan idea tersebut dalam tradisi demokrasi liberal Barat, demokrasi Islam dan demokrasi ala-Asia. Berdasarkan beberapa kes

empirik tertentu, kursus ini akan seterusnya menumpukan perhatian kepada analisis proses, institusi dan praktis sebenar kerajaan demokrasi masa kini. Kursus ini akan diakhiri dengan satu penilaian kritis tentang idea dan praktis pemerintahan demokratik dan masa depannya.

SPU404/3 Seminar Politik Malaysia

Kursus bermula dengan membincangkan mengenai proses kemerdekaan dan diikuti dengan analisa perkembangan dan perjalanan institusi-institusi pemerintahan seperti parlimen, birokrasi, federalisme, sistem kehakiman, sistem pilihanraya dan sistem parti. Sejauhmanakah dan dari segi mana Malaysia merupakan satu sistem demokrasi akan diteliti dan dibahaskan. Bahagian berikut menumpu kepada isu-isu politik semasa seperti: rintangan hubungan pusat-negeri, pergolakan politik di Sabah dan Sarawak, kemunculan kelas menengah dan masyarakat sivil, penglibatan bisnes dalam politik, perubahan dalam budaya politik termasuk isu-isu etnik dan agama, “politik baru”, Malaysia dalam sistem global dan sebagainya.

SPU406/3 Seminar Pentadbiran Awam

Pada asasnya, kursus ini dianggap sebagai satu daripada pelengkap kepada pengajian pentadbiran awam yang melihat pelbagai dimensi bidang dan aspek pentadbiran awam itu sendiri. Pelajar-pelajar berpeluang membincangkan beberapa perkara mengenai beberapa topik kontemporari yang dihadapi oleh pentadbiran awam Malaysia dalam menghadapi persekitaran yang sentiasa berubah. Selain pentadbiran berperanan melaksanakan fungsi-fungsi kerajaan dalam sistem pemerintahan negara, para pentadbir juga tidak lari daripada tanggungjawab melaksanakan pembangunan negara. Kursus ini akan membincangkan beberapa aspek utama berkaitan pentadbiran dan peranannya, antaranya peranan pentadbiran awam dalam penyampaian perkhidmatan, impak globalisasi dan ICT dalam sektor awam, pembangunan pentadbiran awam, hubungan pentadbiran negeri dan pusat dan pentadbiran tempatan. Selain itu, pelajar juga akan didedahkan kepada masalah dan cabaran yang dihadapi oleh pentadbiran awam.

SPW201/4 Pentadbiran Awam

Kursus ini bermula dengan menghuraikan peranan yang dimainkan oleh pentadbiran awam dalam kerajaan masakini. Berdasarkan peranan yang penting ini, cabaran utama ialah bagaimana memastikan pentadbiran awam akan berkhidmat untuk masyarakat. Cabaran ini dihuraikan bersama dengan kriteria-kriteria untuk menilai prestasi dan cara-cara mempengaruhi kelakuan pentadbir. Kursus ini kemudiannya menumpukan dua cara utama, iaitu pengawalan awam dan “birokrasi representative”, untuk menghadapi cabaran tersebut.

SPW209/4 Politik Perbandingan

Kursus ini bertujuan memperkenalkan kepada para pelajar terhadap perbezaan dan persamaan fenomena politik antara negara dan dalam kalangan negara. Perbincangan antara lain akan meliputi aspek formal dan tidak formal institusi politik, tingkah laku politik, idea dan teori politik.

1.7 PSIKOLOGI

OBJEKTIF

Program minor ini bertujuan untuk mendedahkan pelajar kepada aspek dan teori asas dalam bidang psikologi. Psikologi merupakan satu disiplin yang memainkan peranan penting dalam menganalisis dan memahami tingkah laku manusia yang kompleks.

STRUKTUR RANCANGAN

- (a) Pelajar yang perlu mengumpul 20 unit bagi pakej minor perlu mengambil 1 kursus wajib dan mengumpul 16 unit dari kursus pilihan.
- (b) Pelajar yang perlu mengumpul 16 unit bagi pakej minor perlu mengambil 1 kursus wajib dan mengumpul 12 unit dari kursus pilihan.

Wajib (4 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
STU231	Asas-Asas Psikologi	4
Pilihan (16 unit)		
Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
STU241	Psikologi Kesihatan	4
STU242	Psikologi Sosial	4
STU243	Psikologi Perkembangan	4
STU244	Psikologi Tak Normal	4
STU338	Kaunseling	4

SINOPSIS

STU231/4 Asas-Asas Psikologi

Kursus ini bertujuan untuk memperkenalkan bidang psikologi. Ia akan membincangkan teori-teori psikologi secara menyeluruh. Penyelidikan terkini dalam bidang psikologi juga akan turut dibincangkan. Antara topik-topik utama ialah ingatan, proses kognitif, kecerdasan dan emosi. Kaitan bagaimana teori-teori utama ini dapat diaplikasikan dalam kehidupan dan kerjaya seseorang akan ditekankan. Pelajar yang mengikuti kursus ini akan dapat memahami teori-teori utama psikologi dan melihat kaitannya dengan kehidupan dan kerjaya mereka. Kursus ini juga menyiapkan pelajar untuk berhadapan dengan kursus-kursus lanjutan dalam bidang ini.

STU241/4 Psikologi Kesihatan

Kursus ini bertujuan untuk memperkenalkan bidang psikologi kesihatan. Ia akan melihat bagaimana faktor-faktor psikologi boleh mempengaruhi kesihatan fizikal dan mental seseorang. Antara tajuk utama yang akan dibincangkan ialah kesihatan mental, tekanan, sistem sokongan dan sistem rawatan kesihatan. Antara lain, sistem rawatan psikoterapi bukan-tradisional juga akan diperkenalkan untuk membuka minda para pelajar supaya intervensi dapat dipakejkan sebagai rawatan keseluruhan.

STU242/4 Psikologi Sosial

Kursus ini bertujuan untuk memperkenalkan bidang psikologi sosial. Ia akan membincangkan teori-teori utama serta penyelidikan terkini dalam bidang psikologi sosial. Antara topik-topik utama ialah sosial kognisi, sosial persepsi, dinamik kumpulan, agresi dan keganasan serta hubungan rapat. Kaitan bagaimana teori-teori utama ini dapat diaplikasikan dalam kehidupan dan kerjaya seseorang akan ditekankan. Pelajar yang mengikuti kursus ini akan dapat memahami teori-teori utama psikologi sosial dan melihat kaitannya dengan kehidupan dan kerjaya mereka. Kursus ini juga menyiapkan pelajar untuk berhadapan dengan kursus-kursus lanjutan dalam bidang ini.

STU243/4 Psikologi Perkembangan

Kursus ini memperkenalkan bidang psikologi perkembangan. Secara amnya, kursus ini boleh dibahagikan kepada dua pendekatan. Pendekatan pertama akan melihat perkembangan secara kronologi bermula daripada perkembangan prenatal, bayi, kanak-kanak, remaja, awal dewasa, pertengahan dewasa, sehingga akhir dewasa dan kematian. Pendekatan kedua akan melihat perkembangan keupayaan tertentu seperti perkembangan keupayaan fizikal, kognitif, emosi dan sosial. Kursus ini juga akan mengetengahkan isu-isu semasa pada setiap tahap perkembangan.

STU244/4 Psikologi Tak Normal

Kursus ini bertujuan memperkenalkan bidang psikologi tak normal. Ia akan membincangkan tentang apa itu tingkahlaku tak normal. Teori-teori psikologi tak normal akan dibentangkan berdasarkan DSM versi terkini. Kursus ini juga akan menekankan kepada kaitan antara psikologi dan psikiatri.

STU338/4 Kaunseling

Kursus ini memperkenalkan teori dan praktis kaunseling. Ia memfokus kepada (i) proses dan kemahiran menolong asas yang terdapat dalam kaedah kaunseling generik dan (ii) andaian asas, strategi dan teknik dalam pendekatan kaunseling terpilih.

1.8 SOUTHEAST ASIAN STUDIES

OBJEKTIF

Objektif minor ini ialah (1) untuk meningkatkan pemahaman multi-disiplin, antara-budaya dan kritis di kalangan pelajar tentang kepelbagaian realiti budaya, sosial, ekonomi dan politik rantau Asia Tenggara; (2) meningkatkan keupayaan pelajar mengaplikasi teori dan kaedah ilmu kemasyarakatan dan kemanusiaan kepada kajian serantau dan keupayaan mereka dalam kemahiran menganalisis, menulis dan menyelidik dalam satu bidang khusus yang akan menyumbang kepada kerjaya atau pengajian lanjutan mereka; (3) menggalakkan interaksi intelektual dan antara-budaya di kalangan dan di antara pelajar luar negara dan pelajar USM dalam suasana pengajaran-pembelajaran yang berstruktur formal.

Bahasa pengantar bagi kesemua kursus ialah Bahasa Inggeris kerana bungkusan minor ini dibentuk khas untuk pelajar antarabangsa. Pelajar USM yang ingin mendaftar minor ini mestilah terlebih dahulu mendapat persetujuan daripada Pusat Pengajian Sains Kemasyarakatan.

Kod Kursus	Nama Kursus	Unit
SEA301	<i>Politics and Regionalism in ASEAN</i>	4
SEA302	<i>Economic Transformation in Southeast Asia</i>	4
SEA303	<i>Societies and Cultures of the Nusantara</i>	4
SEA306	<i>Independent Studies</i>	4

Selain daripada kursus di atas, jika ada keperluan pelajar juga boleh mengambil kursus - kursus yang ditawarkan dalam Bahasa Inggeris oleh Pusat Pengajian Sains Kemasyarakatan. (Contoh, SPU314E/3 - International Politics and Regional Cooperation).

SINOPSIS

SEA301/4 *Politics and Regionalism in ASEAN*

The course examines politics in Southeast Asian region and the emergence of the Association of Southeast Asian Nations (ASEAN). The instructor will first introduce students to the period of political turbulence during the Cold War, marked by the Vietnam War and the involvement of major powers in the region. The course will examine ASEAN's role in fashioning the regional order that has developed since the end of Cold War. Focus will be given to watershed events in the region's politics, for example, the Cambodian conflict and peace process. Particular attention will be paid to new regional arrangements for security such as the ASEAN Regional Forum, economic integration mechanisms, and track-two diplomacy among others. We will also look at the new security issues that ASEAN focuses such as environmental and human rights issues, and others.

The course will conclude by raising issues pertaining to the involvement of Asian civil society in regional cooperation. Have civil society groups and representatives been able to engage in the state-directed regional cooperation? How do important constituencies

like human rights groups, civil society and religious groups engaged and responded meaningfully in the Asian regional bodies such as ASEAN?

SEA302/4 Economic Transformation in Southeast Asia

The course is designed to present a macro dynamic picture of the economic transformation of selected ASEAN countries, such as, Brunei, Indonesia, Malaysia, the Philippines, Singapore and Thailand. Emphasis will be on the understanding of the development in economic policies, trade regimes, the role of public sector, human resource development, technology transfer, foreign direct investment and the industrialisation process. Finally, selected contemporary economic issues confronting the ASEAN countries will also be highlighted and discussed.

SEA303/4 Societies and Cultures of the Nusantara

This course will survey the ethnic and linguistic diversity of Southeast Asia from an anthropological perspective. The approach will be thematic and topic-focused. Some of the overarching themes to be covered include: in search of Southeast Asia from anthropological, archaeological, and historical perspectives; moving through Southeast Asia on land and water; ways of life from “simple” to complex societies, with special emphasis on hunting-and-gathering and agricultural communities; contemporary challenges and issues such as the status of women, sexual diversity, religious ideologies, and localization of global processes. We will cover both the mainland and insular regions of Southeast Asia and touch on continuities and changes through time. Students will be encouraged to explore what “Southeast Asia” means and who “Southeast Asians” are; review issues and problems; and consider trends and prospects. The primary emphasis will be on understanding Southeast Asia environmentally and socially.

SEA306/4 Independent Studies

This course is offered to cater to students of the Southeast Asian Studies minor package who are interested in focusing on specific issue / area of interest on / about Southeast Asia. The student will be assigned to a faculty member with the appropriate expertise who will supervise and evaluate the student's work. The supervisor concerned would determine the mode of evaluation, although the student is generally expected to produce a semester-end or bibliographical essay or both. The student must first discuss with the Course Coordinator. The Coordinator will then try to find a Supervisor. After consultation/discussion with the Supervisor, the Supervisor must sign the registration form. The student must then get the signature of the Coordinator. The course registration form that has not been signed by the Supervisor and the Coordinator is not valid and therefore the course will not be registered for the student. To register the course, please contact the Course Coordinator at:

Associate Professor Dr. Chua Soo Yean
School of Social Sciences
Building C13/ Room 107
Universiti Sains Malaysia
Phone: 04 - 6533350
E-mail: sychua@usm.my